
 
 
 
 
 

 
EXHORTACIÓ APOSTÒLICA LAUDATE DEUM. 

Papa Francesc. 
2. El creixent paradigma tecnocràtic  
 

El fibló ètic 
 

31. Aquesta situació no només té a veure amb la física o la biologia, 
sinó també amb l’economia i la nostra manera de concebre-la. La 
lògica del màxim benefici amb el menor cost, disfressada de 
racionalitat, de progrés i de promeses il·lusòries, torna impossible 
qualsevol sincera preocupació per la casa comuna i qualsevol 
inquietud per a promoure els descartats de la societat. En els darrers 
anys podem advertir que, atordits i extasiats davant de les promeses 
de tants falsos profetes, de vegades els mateixos pobres cauen en 
l’engany d’un món que no es construeix per a ells.  
32. Es desenvolupen plantejaments equivocats al voltant de 
l’anomenada “meritocràcia”, convertida en un “merescut” poder 
humà a què tot s’ha de sotmetre, en un domini dels que van néixer 
amb millors condicions de desenvolupament. Una cosa és un 
plantejament sa sobre el valor de l’esforç, el desenvolupament de les 
pròpies capacitats i un esperit lloable d’iniciativa, però si no es busca 
una igualtat real d’oportunitats això es converteix fàcilment en una 
pantalla que consolida més encara els privilegis d’uns pocs amb més 
poder. Dins d’aquesta lògica perversa, què els importa el mal a la 
casa comuna si ells se senten segurs sota la suposada armadura dels 
recursos econòmics que han aconseguit amb la seva capacitat i amb 
el seu esforç?  
33. En la pròpia consciència, i davant del rostre dels fills que pagaran 
el mal de les seves accions, apareix la pregunta pel sentit: quin sentit 
té la meva vida, quin sentit té el meu pas per aquesta terra, quin sentit 
tenen, en definitiva, la meva feina i el meu esforç?■    

 (continuarà) 
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TEMPS DE DURANT L’ANY: DIUMENGE XIV 
 

PROFETES 
 

osta de reconèixer un profeta? Sembla que sí, perquè 
sempre podem pensar que aquell suposat profeta no és cap 
enviat de Déu, sinó que inventa les seves pròpies 
“profecies”. La pedra de toc de tot profeta és que es 

compleixin els seus vaticinis. Però per això cal temps. Les profecies 
no són fórmules màgiques que realitzen prodigis extraordinaris a 
l’instant i a la carta. Sinó que són aquells oracles divins que el profeta 
transmet fidelment, fins i tot contra la seva voluntat. Per tant, sí, és 
ben difícil de reconèixer un profeta. 
Però encara és més difícil acceptar-lo. La famosa dita de Jesús “Els 
profetes només són mal rebuts en el seu poble, en la seva parentela i 
entre els de casa seva”, es fa realitat tantes vegades! Quanta saviesa 
no hi ha en llavis de persones senzilles, a qui no fem cap cas! Quants 
consells no rebem de persones properes a qui no ens molestem ni tan 
sols d’escoltar-los! Quantes veritats no ens diuen persones amigues, a 
qui per contra els tatxem de posar-se on no els demanen! ... 
Certament “ningú no és profeta a la seva terra”. 
Això mateix li va passar a Jesús. Ja ho diu en paraules ben solemnes 
el pròleg de l’evangeli de sant Joan que cada any rellegim i meditem 
en els dies de Nadal: “Ha vingut a casa seva i els seus no l’han 
acollit”. Però Jesús no es fa enrere, ben al contrari: “... recorria les 
viles i els pobles i ensenyava”. Com aquell profeta de l’Antic 
Testament (primera lectura) a qui Déu envia al poble de cor dur, 
dient-li: “Tant si t’escolten com si no t’escolten, tu digue’ls: Això diu 
el Senyor”. Heus aquí la principal característica del profeta autèntic: 
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la fidelitat. Fidelitat a Déu per escoltar-lo i per transmetre la seva 
paraula, la de Déu! No la del profeta. 
En definitiva, també nosaltres som cridats a esdevenir profetes, 
testimonis enmig del món. Transmissors dels ensenyaments de Jesús. 
Portadors de la Bona nova de la salvació. Testimonis de la veritat. 
Per a aquesta missió tan alta podem dir com sant Pau (segona 
lectura): “Quan sóc feble és quan sóc realment fort”. Perquè malgrat 
les dificultats que trobem en el nostre viure cristià, sabem que en 
tenim prou amb la gràcia de Déu. Estem convençuts que la gràcia de 
Déu ressalta més com més febles són les nostres forces. 
Obrim els ulls, doncs, per poder rebre i escoltar el Profeta Jesús. 
Estiguem atents per endevinar a través de qui ens parla ara el Mestre. 
Tinguem un cor prou obert per acollir el testimoniatge dels qui el 
segueixen, encara que ens puguin semblar febles o poca cosa. I 
acollim aquell que va a salvar-nos i que se’ns mostra a través de cada 
persona i de cada esdeveniment.■ 
 

VACANCES? 
Ho escrivim amb interrogant, perquè certament molts treballadors no 
poden fer-ne, o tenen torns diferents. Però per a molts aquest estiu hi 
ha un parèntesi de descans. 
El descans de l'any ens fa pensar en el descans de la setmana, i en el 
descans del dia. Sabem descansar? És un temps de canvi d'activitat i 
prou, o un temps per integrar tot allò que soc i assaborir el camí pres 
fins ara, un temps de no-control del temps, de gaudir de bellesa i 
estima, d'aquelles coses que no es compren ni es venen, ni es veuen 
amb els ulls? 
Descansar és el contrari d'exigir, dels llistons de les empreses, de la 
concentració o del brogit de la vida frenètica. 
Descansar és contemplar, assaborir, crear, imaginar, compartir, 
experimentar, gaudir... i en tot això pregar. La comunicació amb 
Déu és més fàcil quan les aigües s'aquieten en unes vacances així, 
que quan estan agitades en el dia a dia. I la visió del fons del meu 
llac interior també és més profunda, arribant a llindars mai explorats. 
Us convidem a gaudir d'unes vacances on Déu estigui en totes les 
coses i persones, on pugueu assaborir-lo en el descans i en la joia 
d'agrair tot el que som i tenim durant l'any. Bones vacances! 

 

HORARI DE MISSES 
 

BASÍLICA SANT FELIU 
Vigílies: 18’30.  

Festius: 12’00 i 18’30.  
Feiners: 18’30 

 

MONESTIR SANT DANIEL 
Festius: 9’30.  

Feiners: 8’30 (Celebració de la Paraula) 
 

* * * * * * * * 
MISSES ENCOMANADES 

Dissabte, 6:  18,30: Llorenç Roqueta 
Diumenge, 7: 12,00: Ferran Pérez i Elvira Boluda  
 18,30: Pel poble 
Dilluns, 8:  18,30: Família Cateura Ribot 
Dimarts, 9:  18,30: Mons. Carles Soler i Perdigó 
Dimecres, 10:  18,30: Enric Romero Alvarez 
Dijous, 11: 18,30: Per les vocacions sacerdotals 
Divendres, 12: 18,30: Gala Gubieva 
Dissabte, 13:  18,30: Carme Valls i Mateu 
Diumenge, 14: 12,00: Pel poble 
 18,30: Joan Juanola i Angelina Bohigas 
 

* * * * * * * 
CONFESSIONS  

Cada dia: 18’00 – 18’25. Diumenges: 11’45 – 11’55 i 18’00 – 18’25. 
 

DESPATX PARROQUIAL 
Dijous de 12’00 – 13’00 i de 17’00 – 18’00 i a hores convingudes. 

 

RELIQUIA DE SANT NARCÍS 
La Sra. Carme Valls i Mateu, que va morir el febrer passat, ens ha 

llegat per disposició testamentària un petit reliquiari amb una relíquia 
de Sant Narcís. Preguem per ella i li mostrem l’agraïment merescut. 

 

SOLEMNITAT DE L’APÒSTOL SANT JAUME 
El 25 de juliol se celebra la festa de l’Apòstol sant Jaume. Com els 
anys anterior celebrarem l’Eucaristia a dos quarts d’onze (10.30) , a 

la Capella del Pilar de Pedret, on també es venera Sant Jaume. 


